
BR-01.0063-8-22/07

Protokół nr 23/07
z posiedzenia Komisji Edukacji  i Kultury Fizycznej Rady Miasta Krakowa

odbytego w dniu 20 listopada 2007 roku
w sali Portretowej Urzędu Miasta Krakowa

W  posiedzeniu,  któremu  przewodniczył  Bartłomiej  Kocurek  -  Przewodniczący 
Komisji, udział wzięli członkowie Komisji wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 oraz 
zaproszeni  goście  według  listy  obecności  nr   2  stanowiącej  załącznik  do  niniejszego 
protokołu.

Przewodniczący Komisji  po stwierdzeniu quorum pozwalającego na podejmowanie 
prawomocnych decyzji o godzinie 16.00 otworzył posiedzenie Komisji. 
Następnie przedstawił  proponowany porządek posiedzenia.
Komisja przez aklamację przyjęła porządek posiedzenia w brzmieniu:
1. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie:
a) ustalenia kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa w zakresie wprowadzenia 

Bonu Zajęć Sportowych  według druku nr 387,
b) nadania nazwy inwestycji realizowanej na terenie Parku Lotników Polskich oraz zmiany 

uchwały Nr LXXV/736/05 Rady Miasta Krakowa z dnia 13 kwietnia 2005 r. w sprawie 
przyjęcia  regulaminów  korzystania  z  Plant  Floriana  Nowackiego,  Parku  Lotników 
Polskich,  Parku  im.  Stanisława  Wyspiańskiego,  Parku  Ratuszowego,  Parku  Maćka  i 
Doroty oraz Parku Szwedzkiego  według druku nr 417.

c) przejęcia  zadań z  zakresu administracji  rządowej do wykonania przez Gminę Miejską 
Kraków  - według druku nr 453,

2. Wydelegowanie  przedstawiciela  Rady  Miasta  Krakowa  reprezentującego  Komisję 
Edukacji i Kultury Fizycznej Rady Miasta Krakowa do składu komisji konkursowej do 
spraw ofert z zakresu kultury fizycznej (reasumpcja wyboru z dnia 6.11.07).

3. Wnioski do budżetu Miasta Krakowa na rok 2008.
4. Sprawy bieżące.

Ad. 1.
Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie:
a) ustalenia  kierunków  działania  dla  Prezydenta  Miasta  Krakowa  w  zakresie 

wprowadzenia Bonu Zajęć Sportowych  według druku nr 387,

Małgorzata  Jantos  w  imieniu  projektodawców  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie 
ustalenia  kierunków działania  dla  Prezydenta  Miasta  Krakowa  w zakresie  wprowadzenia 
Bonu  Zajęć  Sportowych.  Podkreśliła,  że  wprowadzenie  Bonu  Zajęć  Sportowych  jest 
sposobem finansowania  zajęć  pozaszkolnych  dla  dzieci  i  młodzieży.  Pod  pojęciem Bonu 
Zajęć Sportowych rozumiemy talon (kupon, czek imienny)  mający charakter finansowy o 
określonej sile nabywczej, który można zrealizować w dowolnie wybranym ośrodku sportu i 
rekreacji.  Rolę  odbiorców  mogą  pełnić  zarówno  rodzice  uczniów  jak  i  uczniowie  – 
dokumentując swoje samodzielne wybory. Zwróciła uwagę, że wprowadzenie Bonu będzie 
podstawą urzeczywistnienia wyboru rodziców i uczniów do popierania rozwoju sportu jak 
również  będzie  zachętą  dla  szerszej  grupy  dzieci  i  młodzieży  do  podniesienia  swojej 
sprawności  fizycznej.   Po  pilotażu  modelu  na  zajęciach  sportowych,  trzeba  będzie  jak 
najszybciej wprowadzić Bon Zajęć Pozalekcyjnych 
W dyskusji,  między innymi głos zabierali:  Wojciech Hausner,  Mirosław Gilarski,  Elżbieta 
Sieja, Bartłomiej Garda, Paweł Sularz, Małgorzata Jantos.  



Opowiadając się za wprowadzeniem bonu sportowego Paweł Sularz podkreślił, że poprzez 
wprowadzenie  bonu,  pojawi  się  konkurencyjność   między  domami  kultury,  ośrodkami  i 
klubami sportowymi. Dodał, że bon będzie zachętą do dodatkowej pracy. 
Część Radnych była innego zdania. Zwrócono między innymi uwagę, że przecież teraz w 
Młodzieżowych  Domach  Kultury są  dostępne  nieodpłatne  zajęcia  i  każdy  może  wybrać 
zajęcia i kluby takie, jakie mu odpowiadają. Zastanawiano się dlaczego ma to być wyłącznie 
bon  sportowy,  skoro  dzieci  i  młodzież  ma  różne  zainteresowania.  Zwrócono  uwagę,  że 
wprowadzenie bonu sportowego skutkowałoby likwidacją Młodzieżowych Domów Kultury
Mirosław Gilarski zgłosił wniosek formalny o zamknięcie dyskusji nad projektem uchwały i 
odesłaniem go do projektodawcy celem przepracowania.
Wobec powyższego Przewodniczący zamykając dyskusję stwierdził, iż Komisja odstępuje od 
opiniowania  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  kierunków  działania  dla  Prezydenta 
Miasta Krakowa w zakresie wprowadzenia Bonu Zajęć Sportowych  według druku nr 387.

b) nadania  nazwy inwestycji  realizowanej  na terenie  Parku Lotników Polskich oraz 
zmiany uchwały Nr LXXV/736/05 Rady Miasta Krakowa z dnia 13 kwietnia 2005 r. 
w sprawie przyjęcia regulaminów korzystania z Plant Floriana Nowackiego, Parku 
Lotników  Polskich,  Parku  im.  Stanisława  Wyspiańskiego,  Parku  Ratuszowego, 
Parku Maćka i Doroty oraz Parku Szwedzkiego - według druku nr 417.

Urszula Filipowicz z Krakowskiego Zarządu Komunalnego omawiając projekt uchwały 
poinformowała, że  Gmina Miejska Kraków wraz z jedenastoma  krakowskimi instytucjami, 
organizacjami i firmami tworzy Partnerstwo Inicjatyw Nowohuckich, które realizuje projekt 
„Nowa Huta – Nowa Szansa” w ramach Programu Inicjatywy Wspólnotowej EQUAL.
Największym  przedsięwzięciem  projektu  jest  utworzenie  parku  edukacyjnego  –  ogrodu 
doświadczeń w Krakowie. Ogród ten wpisując się w konwencję szczególnych krakowskich 
ogrodów (Ogród Botaniczny,  Ogród Zoologiczny)  będzie sezonową ekspozycją  plenerową 
kilkudziesięciu instalacji dydaktycznych, zorganizowaną na wydzielonym obszarze, około 6-7 
ha, w przestrzeni Parku Lotników Polskich od strony Al. Pokoju na części  działki 1/83 obręb 
52 jednostka ewidencyjna Nowa Huta 
Inicjatywa jest  skierowana przede wszystkim do dzieci i  młodzieży szkolnej,  ale także do 
dorosłych  mieszkańców  Krakowa,  regionu,  a  nawet  kraju.  Interaktywne  urządzenia 
edukacyjne będą w prosty sposób tłumaczyć odwiedzającym różne zjawiska fizyczne. 
Ideą jest poznawanie wiedzy poprzez sensoryczne doświadczanie zjawisk, przeżywanie ich, 
odczuwanie własnymi zmysłami, w przeciwieństwie do szkolnego podejścia, polegającego na 
przyswajaniu  „suchej”  wiedzy  z  podręczników.  Nauka  poprzez  zabawę  ma  rozbudzać 
wyobraźnię i wrażliwość zwiedzającego.
W dniu inauguracji Rady Ogrodu Doświadczeń został zgłoszony pomysł nazwania Ogrodu 
Doświadczeń imieniem Stanisława Lema i pomysł ten jednomyślnie został zaakceptowany 
przez wszystkich obecnych. Także Rodzina Stanisława Lema roku wyraziła poparcie dla tej 
inicjatywy.
Do  przedstawionego  projektu  uchwały  nie  zgłoszono  zastrzeżeń,  wobec  czego 
Przewodniczący poddał pod głosowanie pozytywne zaopiniowanie projektu.
W obecności  8  członków Komisji  w  głosowaniu  przy  8  głosach  –  „za”  (jednomyślnie), 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  w sprawie nadania nazwy inwestycji 
realizowanej na terenie Parku Lotników Polskich oraz zmiany uchwały Nr LXXV/736/05 
Rady Miasta  Krakowa  z  dnia  13  kwietnia  2005  r.  w  sprawie  przyjęcia  regulaminów 
korzystania z Plant Floriana Nowackiego, Parku Lotników Polskich, Parku im. Stanisława 
Wyspiańskiego, Parku Ratuszowego, Parku Maćka i Doroty oraz Parku Szwedzkiego  - 
według druku nr 417 – Opinia Nr 41/07.

c) przejęcia  zadań  z  zakresu  administracji  rządowej  do  wykonania  przez  Gminę 
Miejską Kraków  - według druku nr 453,
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Bartłomiej Kocurek referując w imieniu projektodawców projekt uchwały  poinformował, że 
Ministerstwo Edukacji  Narodowej  przeznaczyło  środki  finansowe na program pilotażowy, 
wspierający  już  istniejące  bądź  inicjowane  działania  w  zakresie  „Wspierania  rozwoju 
uczniów  wybitnie  uzdolnionych  jako  zadanie  władz  publicznych”.  Przyznana  przez 
Ministerstwo kwota to 6 tys. zł, a zadanie to będzie realizowane do 31 grudnia 2007 roku.

Do  przedstawionego  projektu  uchwały  nie  zgłoszono  zastrzeżeń,  wobec  czego 
Przewodniczący poddał pod głosowanie pozytywne zaopiniowanie projektu.
W obecności  7  członków Komisji  w  głosowaniu  przy  7  głosach  –  „za”  (jednomyślnie), 
Komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  w sprawie przejęcia zadań z zakresu 
administracji rządowej do wykonania przez Gminę Miejska Kraków  - według druku nr 453 
– Opinia Nr 42/07.

Ad. 2.
Wydelegowanie przedstawiciela Rady Miasta Krakowa reprezentującego Komisję Edukacji i 
Kultury Fizycznej Rady Miasta Krakowa do składu komisji konkursowej do spraw ofert z 
zakresu kultury fizycznej (reasumpcja wyboru z dnia 6.11.07).

W głosowaniu przy 5 gł.  – za,  2 gł.  – wstrzymujących (jedna osoba nie brała udziału w 
głosowaniu),  Komisja oddelegowała Radną Elżbietę Sieję do składu komisji konkursowej do 
spraw ofert z zakresu kultury fizycznej.

Ad. 3.
Wnioski do budżetu Miasta Krakowa na rok 2008.

Przewodniczący poinformował, że dotychczas wpłynęły 22 wnioski do projektu budżetu na 
2008  rok  -  w  zakresie  merytorycznego  działania  Komisji.  Wszyscy  członkowie  Komisji 
otrzymali  zestawienie  zbiorcze  wniosków – materiał  pisemny w załączeniu do protokołu. 
Przewodniczący  zaproponował  powołanie  zespołu  zadaniem,  którego  będzie  opracowanie 
listy rankingowej wniosków, które powinny być wprowadzenie do projektu budżetu.

Ad. 4.
Sprawy bieżące
Przewodniczący  zwrócił  się  z  prośbą  o  zapoznanie  z  korespondencją,  która  w  ostatnim 
okresie wpłynęła do Komisji.

Wobec zrealizowania porządku, Przewodniczący Komisji  o godzinie 18.35 zamknął 
posiedzenie.

 Przewodniczący Komisji

    Bartłomiej Kocurek
 

 Protokołowała:

K. Sitek 
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